
Dat er bezuinigd moet worden in deze tijd, kan ik begrijpen. En ook 
dat het onderwijs daar zijn steentje aan moet bijdragen. Wat ik 
echter absoluut niet begrijp is dat de minister kiest voor 
bezuinigingen waarvan alle kinderen de dupe zullen worden! De 
kinderen in het speciaal onderwijs èn de kinderen in het reguliere 
onderwijs. Is er onderzocht waarom het aantal “zorgleerlingen” zo 
toegenomen is??? Naar mijn idee komt dat doordat de groepen in het 
regulier onderwijs te groot zijn, de druk om goed te presteren te 
hoog is en de leerkrachten in het reguliere onderwijs niet opgeleid 
zijn om “speciale zorg” te bieden. Overigens met alle respect voor de 
leerkrachten in het reguliere onderwijs!!!  Ik werk zelf al 25 jaar in 
het speciaal onderwijs en ben nog steeds niet uitgeleerd. Nog steeds 
krijg ik leerlingen in mijn klas met een hulpvraag waar ik niet 1,2,3 
een antwoord op heb. En nu denkt de minister dat “zorgleerlingen” 
best in het reguliere onderwijs kunnen blijven als de leerkrachten 
daar wat extra scholing krijgen. Sorry hoor, maar dat is onmogelijk! 
De expertise van leerkrachten en ambulant begeleiders uit het 
speciaal onderwijs gaat door de vele ontslagen verloren. En grotere 
groepen in het speciaal onderwijs heeft tot gevolg dat kinderen veel 
minder aandacht en begeleiding krijgen dan nu het geval is. Ik werk 
op de M.G.-afdeling van een mytylschool waar op dit momtent 7 
leerlingen in een groep zitten. Deze groepen worden begeleidt door 
een leerkracht en een assistente en wij hebben onze handen meer 
dan vol om de kinderen de begeleiding en aandacht te geven waar ze 
behoefte en recht op hebben. Meer leerlingen in een groep zal de 
kwaliteit van het onderwijs verminderen. Dat kan niet anders………
Overigens kiezen kinderen en hun ouders er echt niet voor om een 
“label” te krijgen! Dat is geen keuze! Het overkomt hen en is vaak het 
gevolg van jarenlange ellende van kind en ouders. Deze ouders zouden 
er naar alle waarschijnlijkheid heel wat voor over hebben om een 
“doorsnee-kind” te hebben. Wat een extra zorg krijgen zij nu weer 
op hun bordje! Alsof ze nog geen zorgen genoeg hebben! 
De minister wil zo graag dat Nederland bij de top 5 van 
kenniseconomieën gaat horen; nou, dan zal er geïnvesteerd moeten 
worden in het onderwijs! En dat begint bij de basis, toch! Het is 



onmogelijk om 25 à 30 kinderen de aandacht en begeleiding te bieden 
waar ze recht op hebben als daar nog meer zorgleerlingen bij komen 
dan nu al het geval is! De kans is groot dat de aandacht en hulp vooral 
uitgaat naar de leerlingen die goed presteren; scholen worden immers 
afgerekend op hun prestaties. De minister wil trouwens ook 
investeren in het kleine groepje excellente leerlingen! Daar valt 
immers nog wat eer te behalen! De zwakkere leerlingen echter 
krijgen nog minder of geen ambulante begeleiding meer. Hiermee 
wordt hun de kans op een zelfstandig bestaan in de toekomst 
ontnomen! 
Wat ik ook niet begrijp is dat het inleveren van de prestatiebeloning 
waarvoor 250 miljoen euro gereserveerd is, niet bespreekbaar is 
voor de minister! Wij willen deze beloning niet!!!! Besteedt dit geld 
aan de kinderen en dan vooral aan de meest kwetsbare kinderen. Ook 
zij…….. of vooral zij hebben recht op onderwijs op maat!!!


